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Nr.  584 din 09.02.2022 

P R O C E S –V E R B A L 

încheiat azi 09 februarie  2022 
 

Cu ocazia şedinţei ordinare a Consiliului Local Batoş, convocată de primarul 

comunei Batoş, domnul Dumitru Cotoi.  
Primarul comunei Batos, Cotoi Dumitru, prin Dispozitia nr. 31/03.02.2022 a convocat 

Consiliul Local al comunei Batos , judetul Mures in sedinta ordinara pentru data de 
09.02.2022, ora 12.00, desfasurarea sedintei facandu-se cu respectarea masurilor de 
distantare sociala astfel incat sa fie evitat, pe cat posibil, contactul direct intre persoane 

si cu respectarea masurilor care se impun cu privire la respectarea regulilor de 
disciplina  sanitara. 

 PREZENŢI: ABOS FERENCZ, BANCIU ELENA, BITA VALERIU-AUREL, CIMPEAN 
VASILE-AUGUSTIN, FULOP DOMOKOS, GLIGA IOAN, ONOFREI DANIELA,  TODEA 
MARIA, URBAN WALTER-MICHAEL, TAMASAN EMIL-CORNEL, MARCUS IOAN . 

ABSENTI: ANDONE TEODOR . 
DEMISIE: COSTA ALIN DUMITRU. 
PARTICIPĂ: domnul primar Cotoi Dumitru, doamna secretar general Macarie Marcela, 

doamna inspector Lepadat Loredana. 
Participa domnul  Matei Horatiu, Iusan Vasile si Andone Alexandru. 

Doamna secretar general al u.a.t. Batos -  sunt prezenti 11 consilieri, astfel 
potrivit OUG nr. 57/2019 constatam faptul ca sedinta este legal constituita. Toate 
punctele inscrise pe ordinea de zi sunt insotite de documentele prevazute de Codul 

administrativ.  
In conformitate cu prevederile art.138 alin.15 din OUG nr. 57/2019 supun spre 

aprobare procesul-verbal al sedintei ordinare din data de 20.12.2021 daca sunt 

completari, modificari, adaugiri?cine este pentru, impotriva, abtineri? si se voteaza in 
unanimitate cu 8 voturi pentru, 3 abtinere (Marcus, Tamasan,Onofrei) si 1 absent ( 

Andone). 
Doamna secretar general – supune la vot ordinea de zi, cine este: Pentru? 

Impotrivă? Abțineri? : 

 
O R D I N E     D E    Z I 

 
1. Proiect de hotărâre privind alegerea presedintelui de sedinta pentru lunile februarie-
aprilie 2022. 

2. Proiect de hotarare privind constatarea incetarii de drept a mandatului de consilier 
local al domnului Costa Alin Dumitru si vacantarea unui loc de consilier din cadrul 
Consiliului local al Comunei Batos, judetul Mures. 

3. Proiect de hotarare privind validarea  Dispozitiei  Primarului comunei Batos nr. 
468/22.12.2021 privind aprobarea rectificarii bugetului local al comunei Batos pe anul 

2021. 
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4. Proiect de hotărâre privind stabilirea modalitatii de valorificare si a pretului de 
pornire la licitatie pentru masa lemnoasa din fondul forestier al Comunei Batos ce 
urmeaza a fi valorificata de catre Ocolul Silvic Rastolita. 

5. Proiect de hotarare privind aprobarea planului de actiuni  pentru anul 2022, lucrãri 
ce urmeazã a fi executate de beneficiarii  apţi de muncã ai Legii nr.416/2001 privind 
venitul minim garantat, cu modificãrile şi completãrile ulterioare.  

6.Proiect de hotarare privind aprobarea numărului posturilor de asistent personal al 
persoanei cu handicap pentru anul 2022. 

7.Proiect de hotarare privind aprobarea Regulamentului pentru acordarea de premii 
elevilor/tinerilor/sportivilor care au obţinut rezultate deosebite. 
8. Proiect de hotarare privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici pentru 

obiectivul de investiţii: “Reabilitare străzi în comuna Batoş, judeţul Mureş”. 
9. Proiect de hotarare privind aprobarea organizării reţelei şcolare a unităţilor de 
învăţământ preuniversitar de stat din Comuna Batos, pentru anul şcolar 2022-2023. 

10. Proiect de hotarare privind aprobarea contului de execuţie al bugetului de venituri 
şi cheltuieli al comunei Batoş pentru trimestrul  IV anul 2021. 

11. Proiect de hotarare privind utilizarea excedentului bugetar al Comunei Batos din 
anul 2021 pentru anul 2022.     
12. Proiect de hotarare privind aprobarea bugetului local pe anul 2022. 

13. Cereri. 
14. Diverse. 

 
si se voteaza in unanimitate cu 11 voturi pentru, 1 absent (Andone) si 1 consilier 
si-a dat demisia ( Costea). 

 
Punctul 1.  
1. Proiect de hotărâre privind alegerea presedintelui de sedinta pentru lunile 

februarie-aprilie 2022. 
Domnul consilier Tamasan Emil – il propun pe domnul Fulop Domokos. 

Domnul consilier Fulop Domokos – il propun pe domnul consilier Abos Ferencz. 
Doamna secretar general – domnule consilier Fulop sa intelegem ca nu sunteti de 
acord cu propunerea domnului Tamasan, adica nu acceptati propunerea? 

Domnul consilier Marcus Ioan – in decembrie am stabilit sa fie in ordine alfabetica. 
Domnul consilier Gliga Ioan – a fost doar o discutie. 

Domnul consilier Marcus Ioan – stiti ca aveti majoritate, e normal sa fie toata lumea. 
Domnul consilier Tamasan Emil – sa incheiem tura asta, sa aiba fiecare o 
presedentie, pe urma daca stabilim sa mergem in ordine alfabetica, ar fi nedrept 

pentru o parte. 
Domnul consilier Marcus Ioan – daca sunteti de acord sa ajunga presedentia la 
fiecare e ok, pana acum nu am fost toti.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – dar intotdeauna a fost asa, fiecare consilier local a 
fost presedinte de sedinta. Democratic, nu? 

Domnul consilier Marcus Ioan – hai sa-i zicem. 
Domnul primar Cotoi Dumitru - fiecare presedinte de sedinta a fost propus si votat. 
Doamna secretar general   – avand in vedere ca nu mai sunt discutii supun la vot 

propunerea domnului consilier Tamasan Emil si se voteaza cu 11 voturi pentru si 1 
absent ( Andone). 

Doamna secretar general – avand in vedere ca propunerea s-a votat cu majoritate, 

exprimandu-si votul inclusive domnul Abos nu cred ca mai are rost sa supunem la vot 
propunerea domnului Abos.  

Se adopta hotararea nr.1 din 09.02.2022 privind  alegerea presedintelui de 
sedinta pentru lunile februarie-aprilie 2022. 



Doamna secretar general – domnule presedinte va rog sa continuati sedinta. 
2. Proiect de hotarare privind constatarea incetarii de drept a mandatului de 

consilier local al domnului Costa Alin Dumitru si vacantarea unui loc de 

consilier din cadrul Consiliului local al Comunei Batos, judetul Mures. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – propunerea s-a intocmit ca urmare a cererii de 

demisie depusa de catre domnul Costa Alin Dumitru. 

 Domnul presedinte de sedinta Fulop Domokos  – avand in vedere ca nu mai sunt 

discutii supun la vot propunerea executivului si se voteaza cu 11 voturi pentru si 1 
absent ( Andone). 

Se adopta hotararea nr. 2 din 09.02.2022 privind stabilirea impozitelor şi 
taxelor locale pentru anul 2022. 

 

3. Proiect de hotarare privind validarea  Dispozitiei  Primarului comunei Batos nr. 
468/22.12.2021 privind aprobarea rectificarii bugetului local al comunei Batos 

pe anul 2021. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – in luna decembrie am primit prin hotarare de 

guvern suma de 250.000 lei, bugetul fiind rectificat prin dispozitia primarului.  
Doamna inspector Lepadat Loredana – suma nu a fost primita cu destinatie. 

Domnul presedinte de sedinta Fulop Domokos  – avand in vedere ca nu mai sunt 

discutii supun la vot propunerea executivului si se voteaza cu 11 voturi pentru si 1 
absent ( Andone). 

Se adopta hotararea nr. 3 din 09.02.2022 privind validarea  Dispozitiei  
Primarului comunei Batos nr. 468/22.12.2021 privind aprobarea rectificarii 
bugetului local al comunei Batos pe anul 2021. 

 
4. Proiect de hotărâre privind stabilirea modalitatii de valorificare si a pretului de 

pornire la licitatie pentru masa lemnoasa din fondul forestier al Comunei Batos 

ce urmeaza a fi valorificata de catre Ocolul Silvic Rastolita. 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – este vorba despre o solicitare din partea Ocolului 

Silvic Rastolita pentru o cantitate de 215,14 mc material lemnos care urmeaza a fi scos 
la licitatie. Ne cer sa stabilim pretul, propunerea noastra e de 80 lei/mc, este o lucrare 
de rarituri, accesibilizarea este la 1,5 km.  

Domnul presedinte de sedinta - alte propuneri? 
Domnul presedinte de sedinta Fulop Domokos  – avand in vedere ca nu mai sunt 

discutii sau propuneri supun la vot propunerea executivului si se voteaza cu 11 voturi 
pentru si 1 absent ( Andone). 

Se adopta hotararea nr. 4 din 09.02.2022 privind stabilirea modalitatii de 

valorificare si a pretului de pornire la licitatie pentru masa lemnoasa din fondul 
forestier al Comunei Batos ce urmeaza a fi valorificata de catre Ocolul Silvic 
Rastolita. 

 

5. Proiect de hotarare privind aprobarea planului de actiuni  pentru anul 2022, 
lucrãri ce urmeazã a fi executate de beneficiarii  apţi de muncã ai Legii 
nr.416/2001 privind venitul minim garantat, cu modificãrile şi completãrile 

ulterioare.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – este vorba despre beneficiarii Legii nr. 416/2001, 

nu sunt lucrari foarte mari, sunt de gospodarire comunala. Avem 13 dosare, 25 

beneficiari si 6 persoane apte de munca.   
Domnul consilier Fulop Domokos – participa la munca? 



Domnul  primar Cotoi Dumitru – bineinteles, de cate ori sunt convocati. 
Domnul presedinte de sedinta Fulop Domokos  – avand in vedere ca nu mai sunt 

discutii sau propuneri supun la vot propunerea executivului si se voteaza cu 11 voturi 

pentru si 1 absent ( Andone). 
Se adopta hotararea nr. 5 din 09.02.2022 privind aprobarea planului de actiuni  

pentru anul 2022, lucrãri ce urmeazã a fi executate de beneficiarii  apţi de muncã 

ai Legii nr.416/2001 privind venitul minim garantat, cu modificãrile şi 
completãrile ulterioare.  

 
6.Proiect de hotarare privind aprobarea numărului posturilor de asistent personal 
al persoanei cu handicap pentru anul 2022. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – la aceasta ora avem 16 asistenti personali si 25 
persoane beneficiare de indemnizatie.  
Domnul consilier Bita Valeriu Aurel – suma este neta? 

Domnul consilier Abos Ferencz – si indemnizatia de hrana? 
Doamna inspector Lepadat Loredana – plus vouchere de vacanta. In 2019 am primit 

toti. 
Domnul consilier Abos Ferencz – angajatii primariei au primit anul trecut. 
Doamna inspector Lepadat Loredana – nu a beneficiat nimeni in anul 2021. 

Domnul consilier Fulop Domokos – in ce consta diferenta? 
Doamna inspector Lepadat Loredana – in functie de vechime.  

Domnul presedinte de sedinta Fulop Domokos  – avand in vedere ca nu mai sunt 
discutii sau propuneri supun la vot propunerea executivului si se voteaza cu 11 voturi 
pentru si 1 absent ( Andone). 

Se adopta hotararea nr. 6 din 09.02.2022 privind aprobarea numărului 
posturilor de asistent personal al persoanei cu handicap pentru anul 2022. 
 

  
7.Proiect de hotarare privind aprobarea Regulamentului pentru acordarea de 

premii elevilor/tinerilor/sportivilor care au obţinut rezultate deosebite. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – sunt elevii de ciclu gimnazial si liceu, cei cu media 10, 
pentru ciclul primar sunt calificative, acestia din urma nu beneficiaza nici de burse. 

Beneficiaza de burse indiferent la ce scoala sunt daca au domiciliul pe raza comunei.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – sunt si pentru sport si artistic.  

Domnul consilier Tamasan Emil – propun o completare a art. 7, sa se premieze si 
cadrul didactic al carui elev a obtinut rezultate la olimpoade judetene, nationale si 
internationale, sa-l stimulam si pe el, cuantumul sa fie egal cu al laureatului.   

Sunt surprins ca nu vine initiativa din partea scolii, probabil era mai obiectiv, 
poate vor fi surprinsi de favoruri. Sa fie in fruntea initiativei cu un after school sau cu 
alte propuneri.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – la sfarsit de an scolar scoala premiaza elevii cu bani.  
Domnul consilier Tamasan Emil – sa ii solicitam sprjinul domnului director pentru ce 

inseamna scoala.  
Domnul consilier Marcus Ioan – tot consiliul local va trebui sa ia initiativa, sa-i 
determinam sa faca un pic de efort.  

Doamna consilier Todea Maria – daca elevul a obtinut rezultate la faza nationala, 
judeteana se impune si la profesor.  

Domnul presedinte de sedinta Fulop Domokos  – avand in vedere ca nu mai sunt 

discutii supun la vot propunerea executivului si propunerea domnului Tamasan si se 
voteaza cu 11 voturi pentru si 1 absent ( Andone). 



Se adopta hotararea nr. 7 din 09.02.2022 privind aprobarea Regulamentului 
pentru acordarea de premii elevilor/tinerilor/sportivilor care au obţinut rezultate 
deosebite. 

 
8. Proiect de hotarare privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici pentru 
obiectivul de investiţii: “Reabilitare străzi în comuna Batoş, judeţul Mureş”. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – am mai avut discutii cu dumneavoastra, de-a lungul 
anilor s-a adunat o suma de bani, proiectul asta e oarecum legat de punctul 11 al 

ordinii de zi, noi avand studiul de fezabilitate pentru intreaga lungime a strazilor din 
comuna Batos, pentru suma pe care o avem am stabilit sa mai asfaltam o anumita 
lungime de strazi din comuna Batos.  

Domnul consilier Marcus Ioan – vroiam doar sa intreb, oferta, calculul, e valabil, avem 
o oferta pe suma asta, e actualizata sau v-ati raportat la preturile de anul trecut?  
Domnul primar Cotoi Dumitru – s-au actualizat recent, in luna ianuarie.  

Domnul consilier Fulop Domokos – trebuie facut inca licitatie? De unde si pana unde se 
face? 

Domnul consilier Marcus Ioan – oricum preturile sunt mai mari. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – in localitatea Batos de la primaria catre Pantea Ilie, pe 
la dna secretara Nagy Nastasia si se iintoarce pe Stegi pana la Podul Lutului.  De la dna 

Ibi pana la Frasinar, o sa va propun, chiar daca nu ajunge, dintr-o eventuala economie 
la licitatie, ar fi bine sa iasa pana la drumul principal. In satul Dedrad ulita Reghinului. 

Domnul consilier Bita Valeriu Aurel –nu se mai poate modifica? Sa nu venim inapoi pe 
la dna Nastasia si sa mergem pana in capatul Cusmei. Siacolo ar fi necesar, sunt multe 
familii  tinere. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – nu ne incadram la bani.  In Cusma anume nu se poate 
merge pentru ca eu totusi cred ca vine si canalizarea si acolo fiind ingust am distruge 
pe urma drumul.  

Domnul presedinte de sedinta Fulop Domokos  – avand in vedere ca nu mai sunt 
discutii supun la vot propunerea executivului si se voteaza cu 11 voturi pentru si 1 

absent ( Andone). 
Se adopta hotararea nr. 8 din 09.02.2022 privind aprobarea indicatorilor 

tehnico-economici pentru obiectivul de investiţii: “Reabilitare străzi în comuna 

Batoş, judeţul Mureş”. 
 

9. Proiect de hotarare privind aprobarea organizării reţelei şcolare a unităţilor de 
învăţământ preuniversitar de stat din Comuna Batos, pentru anul şcolar 2022-
2023. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – si eu sunt nemultumit ca in una dintre localitatile 
comunei nu functioneaza scoala, reteaua este ca cea din anul scolar anterior, sunt de 
acord ca pe viitor sa infiintam, sa organizam „Scoala dupa scoala”, gradinita cu 

program prelungit, si vom face lucrul asta, sa vedem un exemplu, o comuna care are 
asa ceva.  

Domnul consilier Marcus Ioan – adresa e din noiembrie, noi am propus inca de anul 
trecut cu gradinita, am mai pierdut inca un an pentru a face niste demersuri, in cel mai 
bun caz vom face ceva prin 2025-2026, un pic de interes mai mult. Copiii astia, tinerii 

astia din Batos daca pleaca, sunt multi care au plecat, si eu sa fi fost mai tanar plecam, 
v-am dat ieri niste exemple, din 2 unul trebuie sa stea acasa sa isi grijeasca copilul. 
Partea reala o simtim cu totii, nu stiu ce ar trebui sa facem, consilierul ala al 

primarului sa vina sa il angajam si poate el are timp sa faca. Te uiti pe internet si cauti, 
vezi primarii cu performanta, cu fonduri europene, cu clase, cu scoli, cu internet, cu 

biciclete, cu tablete, cu tot ce le trebuie, in Romania, nu in afara. O sa iau sa caut alea 



pe internet si pe pun pe grupul de consilieri. Sunt altii care performeaza, degeaba tot 
stam. 
Domnul consilier Fulop Domokos – haideti pentru sedinta viitoare de consilliu sa il 

invitam pe domnul directorm la o dezbatere.  
Domnul presedinte de sedinta Fulop Domokos  – avand in vedere ca nu mai sunt 

discutii supun la vot propunerea executivului si se voteaza cu 9 voturi pentru, 2 

abtineri ( Abos, Tamasan) si 1 absent ( Andone). 
Se adopta hotararea nr. 9 din 09.02.2022 privind aprobarea organizării 

reţelei şcolare a unităţilor de învăţământ preuniversitar de stat din Comuna 
Batos, pentru anul şcolar 2022-2023. 
 

 
10. Proiect de hotarare privind aprobarea contului de execuţie al bugetului de 
venituri şi cheltuieli al comunei Batoş pentru trimestrul  IV anul 2021. 

Doamna inspector Lepadat Loredana – prezinta raportul la proiectul de hotarare. 
Domnul presedinte de sedinta Fulop Domokos  – avand in vedere ca nu mai sunt 

discutii supun la vot propunerea executivului si se voteaza cu 11 voturi pentru si 1 
absent ( Andone). 

Se adopta hotararea nr. 10 din 09.02.2022 privind aprobarea contului de 

execuţie al bugetului de venituri şi cheltuieli al comunei Batoş pentru trimestrul  
IV anul 2021. 

 
11. Proiect de hotarare privind utilizarea excedentului bugetar al Comunei Batos 
din anul 2021 pentru anul 2022.     

Domnul primar Cotoi Dumitru – aceasta utilizare a excedentului este pentru proiectul 
de la nr. 8 al ordinii de zi. In excedent este suma de 3.374.452,97 lei . 

Domnul presedinte de sedinta Fulop Domokos  – avand in vedere ca nu mai sunt 

discutii supun la vot propunerea executivului si se voteaza cu 11 voturi pentru si 1 
absent ( Andone). 

Se adopta hotararea nr. 11 din 09.02.2022 privind utilizarea excedentului 
bugetar al Comunei Batos din anul 2021 pentru anul 2022.     
 

12. Proiect de hotarare privind aprobarea bugetului local pe anul 2022. 
Doamna secretar general –pentru acest punct al ordinii de zi pe avizul dat de Comisia 

juridica sunt propuse amendamente, conform si propunerii depuse ieri de grupul PNL-
UDMR, o sa va dau citire amendamentelor.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – o parte sunt cuprinse, imi doresc ca pe parcursul 

anului sa mai vina sume de care sa dispunem , sunt multe inca de realizat si nu sunt 
cuprinse in bugetul local. Unele sunt. 
Domnul consilier Marcus Ioan – haideti sa le eliminam pe cele care s-au realizat. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – parcurile din Batos – urmeaza in acest an o finantare 
pentru parcuri, avem masuratori topo si intr-o sedinta vom cuprinde si pentru Uila si 

Dedrad si astfel putem solicita o finantare, in buget avem prevazute sume pentru 
mobilier.  
Reparatii la Ciurgau –m le vom face cu angajatii de la Gospodarie comunala, sa ridicam 

pavajul, o rigola; 
Tocatoare de crengi – am avut o intalnire cu cei de la mediu care ne-au finantat 
platforma de gunoi si au spus ca anul asta se va face o suplimentare si atunci vom 

putea lua un tocator pentru resturi vegetale, antrenat de tractor.  
Domnul consilier Abos Ferencz – sa nu fie freza.  



Domnul primar Cotoi Dumitru – legat de echipamentele pentru inregistrare, 
transmitere sedinte consiliu local, asta cred ca intai trebuie luata de dumneavoastra o 
hotarare, sa fiti de acord cu transmiterea. 

Domnul consilier Marcus Ioan – dar este domnul primar, in regulament e prevazut, de 
cand s-a aprobat, eu sunt de acord, trebuie sa fiti de acord dumneavoastra. 
Domnul primar Cotoi Dumitru -dotarea cu GPS a autoturismelor, microbuzelor, un 

tractor, eu sunt de acord, nu stiu de ce doua microbuze dar din partea mea si pe roabe 
sa punem, sunt de acord.  Pe parcursul anului sa vedem de unde luam sume si sa se 

puna dar pe doua microbuze nu vad de ce ca numai unul circula .  
Dotarea cu echipamente de protectie a salariatilor – avem cuprins in buget. 
Alocare sume pentru gradinita cu program prelungit – tot ieri am discutat, sa vedem o 

comuna, ce implica si ce ar costa sa infiintam o astfel de gradinita, trebuie sa pornim 
de undeva, sa stim ceva, sa avem un exemplu de urmat. 
Cu premierea tocmai s-a votat regulamentul.  

Alocarea unei sume pentru organizare concurs de proiecte amenajari centre localitati – 
poate ca ar trebui sa stim mai mult. 

Domnul consilier Marcus Ioan – sunt studenti la facultati de peisagistica, de 
arhitectura care vor sa isi demonstreze calitatile, sa facem un concurs de lucrari. Nu e 
mare filozofie, dai un premiu la castigator, 1000-1500 lei, pentru un student e ceva.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – vreau sa va spun ca si noi am mai discutat de anumite 
nevoi, urmeaza sa intocmim un nou contract de finantare pentru intocmirea planurilor 

parcelare si intabularile de care stiti, apar tot mai des acuma lucrarile de tarusare, 
OCPI nu finanteaza lucrarea asta si va trebui noi sa alocam o suma. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – acum nu se cuprinde nimic? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – eu zic sa votam proiectul de buget asa cum este.  
Domnul presedinte de sedinta Fulop Domokos – sunt cereri depuse de catre parohii, 
Parohia evanghelica Dedrad si Uila suma totala de 30.000 lei, Parohia ortodoxa Batos – 

50.000 lei, Parohia ortodoxa Goreni – 25.000 lei, Parohia ortodoxa Uila – 10.000 lei, 
suma totala e de 115.000 lei.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – in decursul anilor am sprijit si am sustinut foarte mult 
cultele, nu zic ca nu trebuie, insa trebuie sa vedem o evidenta, care cum au primit, 
sunt restantieri, eu zic ca trebuie sa primeasca cei care nu au primit. M-i se pare ca 

sunt si sume exagerate, facem economie si nu s-a realizat nu stiu ce, nu putem sa dam 
numai la biserici, in solicitarea Bisericii Batos spune ca nu a primit bani numai pentru 

capela, nu e adevarat, sa fie clar ca la biserica din Batos s-au dat miliarde de lei nu 
putem numai noi sa sustinem toate lucrarile. 
Domnul consilier Urban Walter- Michael – sa se hotarasca o suma. 

Doamna inspector Lepadat Loredana – ar fi bine pe baza cererilor sa se faca un proiect 
de hotarare si pentru fiecare sa aprobati sume si atunci nu ramane nimeni pe dinafara. 
Pana la alocarea sumelor in 2022 ar trebui sa aduca decontul pentru ce au primit pana 

acuma.  
Doamna secretar general – pe baza la ceea ce a primit o sa le solicitati prin adresa sa isi 

depuna decontul pana la data de, nu o sa solicite consiliul.  
Domnul presedinte de sedinta Fulop Domokos – doamna contabila v-as ruga pe sedinta 
urmatoarev sa ne scoateti evidenta pe perioada ultimilor 5 ani, pe parohii, nu e mare 

lucru, sa ne dati la fiecare o copie a acestora ca toti consilierii sa stie exact.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – in bgetul local nu este prevazuta nici o suma pentru 
culte. Vom analiza fiecare cu ce a primit. Sa vedem ce avem restanta de anul trecut.  

Doamna inspector Lepadat Loredana – daca bine ati vazut in materialele trimise de 
doamna secretar la suma reprezentand costul elev si bursele pentru scoala s-au alocat 

sumele initiale din anul 2021 pentru ca nu s-au primit deciziile pana la ora aceea. 
Sumele ulterior au fost comunicate telefonic iar acum am primit adresa Inspectoratului 



Scolar Judetean Mures, ei ne spun ca vom putea prevedea sumele in buget si daca va fi 
cazul vom rectifica bugetul, situatia e la nivel de tara. Fata de ceea ce ati primit se 
suplimenteaza cu 30.000 pentru ca anul trecut la costul elev s-a primit 248.000 iar 

acum 275.000, la burse 211.000 iar pentru anul 2022, 214.000, fata de anexa pe care 
ati primit-o e suplimentat cu 30.000. 
Domnul consilier Tamasan Emil – intotdeauna cand se aproba bugetul era o sedinta 

incarcata emotional, probabil dupa sedinta de constituire a consiliului local  si sedinta 
festiva cea de aprobare a bugetului era mai emotionala. In actualele conditii date este 

un buget intocmit cu responsabilitate, echilibrat zic eu, care asigura functionarea 
unitatii. 
Domnul consilier Marcus Ioan – va rog sa aveti in vedere art. 24 din Regulamentul 

Consiliului local. Cred ca  mai clar de atat nu este. 
Domnul consilier Cimpean Vasile – Augustin – permite dar trebuie sa ne dam acordul.  
Domnul consilier Marcus Ioan – pai atunci de ce nu ai stat acasa? 

Domnul consilier Gliga Ioan – poate participa oricine la sedinte, de ce nu vin? Pe cei 
care ii intereseaza participa. Transmiterea e obligatorie? Cine opreste populatia sa nu 

vina la sedinta? 
Domnul consilier Abos Ferencz – poate, dar nu e obligatoriu. Exista in regulament. 
Trebuie o alta hotarare doamna secretar? 

Doamna secretar general – da.  
Domnul consilier Tamasan Emil – nu se exclud cele trei variante de transparenta  dar 

nici nu se presupun una cu alta. 
Domnul consilier Marcus Ioan – se dau variante dar omul are posibilitatea sa aleaga 
una din alea trei.  

Domnul consilier Tamasan Emil – nu presupune obligativitatea transmiterii.  
Domnul consilier Marcus Ioan – e o aparatura care trebuie achizitionata, e simplu, atat, 
regulamentul ne permite.  De ce ne ferim, ce ne incurca? Obligatoriu nu e sa venim nici 

la sedinta. Atunci votam anul viitor bugetul. 
Domnul consilier Gliga Ioan – din amendamente doua puncte nu aveti.  

Domnul consilier Abos Ferencz – nu votam bugetul, cel putin noi ne abtinem.  
Domnul consilier Marcus Ioan – irasi s-au ales, nu putem cand se face un buget al 
comunei sa fim toti, sa zicem ce ne-au spus oamenii. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – imi cer scuze ca intervin, ce anume s-a ales? 
Domnul consilier Abos Ferencz – persoanele. 

Domnul consilier Marcus Ioan – persoanele participante, de ce nu am fost invitati 
domnul primar? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – dumneavoastra ati fost, cand am scris atunci, alta 

sedinta nu a mai fost.   
Domnul consilier Abos Ferencz – pai cum ca doamna contabila a spus ca Consiliul local 
a intocmit bugetul.  

Doamna consilier Onofrei Daniela – ati spus ca ne intalnim dupa cu totii. 
Domnul consilier Marcus Ioan – ati spus ca va fi sedinta in ianuarie dar nu a mai fost, 

de atunci ne-am mai intalnit in afara de ieri? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – nu.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – eu cand v-am scris pe grup si am cerut restul 

documentelor, referate de necesitate cum erau pe site, vreo 54, explica fiecare, ati spus 
domnule vice ca nu am studiat proiectul de buget, eu il pot studia dar e facut pe 
capitole nu detaliat ca sa poti sa il intelegi. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – dna Onofrei ne-am intalnit si am discutat. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – da si noi am spus asta si asta si acum ne spuneti 

ca nu se poate. 
Domnul consilier Gliga Ioan – 90% din punctele pe care le-ati solicitat sunt.  



Domnul primar Cotoi Dumitru – si noi am mai fi avut de trecut dar am renuntat si am 
spus sa vedem pe parcursul anului sa vedem de unde prevedem sumele necesare. 
Am avea lucruri cu mult mai importante, subliniez, decat sa ne vada la televizor nu stiu 

cine. 
Domnul consilier Abos Ferencz – de 22000 lei avem abonamente. 
Domnul consilier Gliga Ioan –din punctele din amendamente pe care nu le aveti 

cuprinse. 
Domnul consilier Marcus Ioan – 10.000 pentru concurs de proiecte centre; gradinita cu 

program prelungit -  a fost inainte de retea. 
Doamna secretar general – urmare a adresei venite de la ISJ eu am solicitat scolii daca 
sunt modificari, propuneri pe anul care urmeaza. Scoala a spus ca se mentine ca cea 

de la nivelul 2021-2022. 
Domnul consilier Marcus Ioan – noi cand am adus proiectul de hotarare s-a spus ca de 
la scoala trebuia initiat. Pai ce fac, initiaza sau dor, mai suntem astia care stam in 

Batos, care vin si se duc, sunt in trecere prin Batos pot sa zica ce vreau. La Ciurgau – 
ati spus ca faceti cu muncitorii, e vorba de o banca, un trotuar. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – numai putin ca va opresc aici, am avut tomberon si 
era mizerie, au fost pusi caini morti. Vanzatorii ambulanti vin si isi golesc mizeriile. 
Domnul consilier Marcus Ioan – sunt camere care se alimenteaza de la soare si cand o 

vede sunt convins ca nu mai pune niciunul. Cine sta de ploaie acolo, mananca la masa 
si se duce, am avut banci le-au rupt, au fostb piloni, eu sunt de acord ca as vrea sa fie 

mai  frumos. 
Domnul consilier Tamasan Emil – din discutiile ce le-am auzit in utimele zile cred ca 
singurul efort pe care ar trebui sa il faca primaria ar fi sa pusa o tabla pe care sa scrie 

apa nepotabila.  
Domnul consilier Abos Ferencz – atunci nici de la retea nu e potabila.  
Domnul consilier Marcus Ioan – eu am dus la analiza si mi-a iesit in parametrii.  

Domnul consilier Gliga Ioan – in urma cu cativa ani am pus lacat pe toate fantanile de 
pe domeniul public.  

Domnul consilier Abos Ferencz – trebuie inchis si concesionat si sa vedeti ca o sa fie 
buna apa.  
Domnul consilier Marcus Ioan – comerciantii – domnii care vin in centru au spus ca ar 

veni de mai multe ori pe saptamana,m-au intrebat luni. Adevarul e ca am avut o 
discutie mai demult si noi am spus ca vrem sa facem piata. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – dar cine ii opreste? Sa vina din partea mea. 
Domnul consilier Marcus Ioan – acuma curtea scolii e eliberata, ce se intampla acolo, 
devine muzeu de fier vechi? Daca tot facem hai sa si progresam nu numai sa facem un 

pas inainte si doi inapoi. E plin de fier vechi pe acolo, masinile alea rele, chiar in 
centru, ce v-am spus, va amintiti discutia cun digul, de aparare, marea lucrare, atnci 
ati fost foarte revoltati, acum oamenii care sunt pe partea  astalalta sunt revoltati ca nu 

se mai duce apa. Acum nu ploua si au apa in pivnita, nu mai pot folosi fantanile, de ce? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – eu nu va cred,  am solicitare de la oameni de acum 10 

ani.  
Domnul consilier Marcus Ioan – a face ceva nu inseamna numai sa fie facut. 
Domnul consilier Gliga Ioan – astea le putem discuta la diverse.  

Domnul consilier Marcus Ioan – echipament de inregistrare nu, dotare GPS nu, alocare 
sume pentru concurs amenajare centru nu, care is alea 90 trecute in buget? 
Domnul consilier Gliga Ioan – pe cele care le aveti nu le cititi? Trei nu aveti. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – repet, domnu Marcus si noi avem lucrari  mult mai 
importante pe care le-am lasat, sa vedem de unde le-om descurca, pe parcursul anului 

daca o sa se iveasca sa facem la un nivel mai mare. 



Doamna consilier Onofrei Daniela – sume pentru astea eu va spun de unde gasim, 
pentru toate cred, la Autoritati executive la salarii si contributii acolo e inclus si salariul 
consilierului personal. 

Domnul primar  Cotoi Dumitru – si vreti sa nu avem, va spun acuma ca vom avea inca 
o angajare anul acesta, se impune sa mai angajam un functionar.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – pe ce post, in ce compartiment? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – urmeaza sa discutam intr-o sedinta viitoare. Stiti 
vreun consilier al primarului angajat? Pe langa, este nevoie . 

Doamna consilier Onofrei Daniela – nu pe postul de la cadastru? Acolo e incheiat deja 
contractul pe un an intreg, se renunta la contract?  
Domnul primar Cotoi Dumitru – cand se angajeaza bineinteles ca se renunta. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – pe langa ala sau cu ala.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – vom avea o sedinta viitoare, pe tema asta cu 
organigrama.  

Doamna consilier Onofrei Daniela – undeva am vazut, doamna contabila sau cine poate 
sa imi raspunda, in rapoartele de necesitate afisate pe site pentru anunturi, inclusiv 

Monitorul oficial, suma de 45.000 lei fara TVA, ati spus intr-o sedinta trecuta ca aici 
este inclus si un abonament la Ardeal TV.  
Doamna inspector Lepadat Loredana – in buget e alocata suma de 33.000 la cap. 

Camine culturale.    
Doamna consilier Onofrei Daniela – daca puteti sa imi explicati careva ce inseamna 

Servicii difuzare materiale informative, de promovare, publicitate. 
Doamna inspector Lepadat Loredana – publicatii cu ocazia sarbatorilor de iarna, 8 
Martie. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – pe un proiect in derulare trebuie publicitate 
imobiliara, la fiecare trebuie sa ajunga un pliant, afis. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – si abonamentul la Ardeal TV, in valoare de cat? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – nu stiu sa va spun in valoare de cat e contractul, dar 
puteti veni si sa verificati. Avem abonamente la doua ziare.  

Doamna consilier Onofrei Daniela – anul trecut v-am pus intrebarea si stiu ca ati spus 
ca a fost undeva la 20.000 contractul cu Ardeal TV, nu am scos procesul, daca tot 
exista abonament cu ei se poate transmite life prin ei sau ce se plateste acolo la ei. Nu 

raspunde nimeni?  
Domnul primar Cotoi Dumitru – cu siguranta nu vor transmite sedinte de consiliu, am 

avut discutia asta cu ei, va dati seama ca au zeci si sute de comune.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – dar anunturile imobiliare la ei se fac? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – si la ei, la Radio Son, unde se impune, in functie de ce 

se anunta la un ziar local. .  
Doamna consilier Onofrei Daniela – era tot acolo intr-un referat  telefoane de 10000 lei 
fara TVA, sunt necesare? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – da, poate nu de 10000 dar sunt necesare.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – ati spus ca in varar asta expira contractul cu 

Orange si incercati sa obtineti de la ei, pentru ca oricare firma la reinnoirea 
abonamentului are beneficii. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – vom majora abonamentul pentru ca intentionez sa 

punem camere si la Uila, sa solicit cartela in plus, sa functioneze camera prin cartela, 
sunt 10 telefoane.  
Domnul consilier Marcus Ioan – sa stiti ca la banca aveam telefoane de servici fiecare, 

asta e unul care l-am mostenit de la banca, nu trebuie Iphone, acum cu reducere se 
dau. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – mai sunt in buget 200000 lei pentru lucrari de 
reparatii trotuar in comuna Batos, v-as mai ruga daca se poate lucrarile care se fac pe 



raza comunei sa fie marita perioada de garantie, toate trotuarele au perioada de 
garantie de 2 ani, vi se pare normal? Am o situatie aici in care multe dintre trotuare ies 
din garantie si nu arata intr-o stare buna, ar trebui luate masuri pana nu trece 

garantia, sa fie reparate.  
Domnul presedinte de sedinta Fulop Domokos  – avand in vedere ca nu mai sunt 

discutii supun la vot propunerea executivului si se voteaza cu 7 voturi pentru, 4 

abtineri ( Abos, Marcus, Onofrei, Urban) si 1 absent ( Andone). 
Se adopta hotararea nr. 12 din 09.02.2022 privind aprobarea bugetului local 

pe anul 2022. 
 
  

13. Cereri. 
  Domnul consilier Fulop Domokos- prezinta solicitarea Coperativei Agricole Ecofruct 
Reghin-Batos, reprezentata prin Farago Ramona Iuliana, privind participarea ca partener 

in cadrul acordului de cooperare in vederea implementarii proiectului ,, Promovarea 
produselor procesate din livezile Reghin-Batos si achizitii de utilaje specifice ,,.  Acordul 

de cooperare este conceput in conformitate cu cerintele cu submasura 16/4a  PNDR in 
cadrul acordului de cooperare. Rolul de responsabilitate a primariei Batos ca partener ar 
fi : asigurarea spatiilor necesare pt reprezentarea si prezentarea produselor atestate care 

fac obiectul proiectului mentionat, la Sarbatoarea Marului care se desfasoara anual, la 
targuri si piete organizate periodic sau ocazional, la alte evenimente la care participa 

locuitorii comunei si invitatii din zona. Primaria Batos nu are nici o obligatie de ordin 
material in acest parteneriat decat acela de a asigura spatiul necesar pe care il va 
amenaja liderul de parteneriat, pentru promovarea produselor, vanzarea produselor 

procesate din livezile Reghin-Batos .  
  Domnul primar Dumitru Cotoi- ce rezulta din cerere, domnul Farago solicita ca, 
comuna Batos sa fie partener-membru  in aceasta cooperativa  si motiveaza faptul ca ar 

beneficia de un punctaj mai mare, sau li s-ar acorda un punctaj in cadrul accesarii 
unei finantari. Daca este asa si ne solicita si singura noastra obligatie ar fi  s ai punem 

la dispozitie spatiul necesar pt. comercializarea produselor dansilor, eu zic ca este ok, 
atata timp sa nu ne afecteze la cine stie ce alte lucruri, sau sa ne oblige la cine ce stie 
alte lucruri, sau sa ne deranjeze in cazul in care noi am dori sa obtinem o finantare, un 

proiect, sa nu ne afecteze la proiecte, sa nu fie cu sarcini.  
Domnul consilier Tamasan Emil- am citit cererea lor de asociere, este vorba de o 

entitate agricola, cooperativa agricola care in viitorul proiect va fi lider de proiect, ne cer 
o asociere sa participam la proiectul pt. care vor accesa fonduri :,,Accord de cooperare 
in vederea implementarii proiectului – Promovarea produselor procesate din livezile 

Reghin-Batos si achizitia de utilaje specifice,,.  Practic ei sunt cooperativa  lider de 
proiect si noi vom fi doar parteneri. Ca si alte infomatii din Batos este doamna doctor, 
ONG uri… 

Domnul consilier Abos Ferencz- dupa cum aud sunt o gramada de mici producatori. 
Domnul Tamasan Emil- din punctul meu de vedere este recomandat sa ne asociem 

intr-o cooperativa, nu se face nici pt. Marcus , nici pt. Tamasan , nici pt. Ferko, nici pt. 
nimeni, se ivesc oportunitati noi, individual suntem slabi dar daca suntem o entitate 
altfel se desfasoara. 

Domnul consilier Marcus Ioan- aici toata problema se pune de fapt altfel. Daca ati 
vazut acea firma Agrofarm are beneficiile, cheltuielile, membrii fondatori au drept de 
vot, au drept de totul. Totul se invarte in jurul lor, daca ei vor ceva, da, daca nu,  nu. 

Punctaj au nevoie, ala ii ajuta, dar daca altcineva, primaria sau C.L. vor sa organizeze o 
cooperativa ulterior mai beneficiaza de punctaj? 

Domnul consilier Tamasan Emil- noi nu avem nici o calitate acolo, suntem doar 
membrii asociati in proiectul asta, noi nu facem parte din cooperativa agricola. 



Domnul consilier Marcus Ioan- odata ma duc asociat cu Agrofarmul, o data ma duc 
asociat cu Tamasan, o data ma duc asociat cu Marcus, cand completezi chestionarul 
mai faci parte dintr-o asociatie sau grup, daca zici da, s-ar putea sa ai surprize.  Pe de 

alta parte Batosul a pierdut niste sume , pe care le-a pierdut prin impozite, taxe, prin 
falimentul acestora. Nu sunt sigur , ca nu am avut timp sa ma interesez de ieri pana 
astazi, dar din punctul meu de vedere o decizie astazi ar fi cam ridicola. 

Domnul consilier Fulop Domokos- Ecofarmul mai are livezi la Batos ? 
Domnul consilier Abos Ferencz- daca schimba stapanul si raman la altul. 

Domnul consilier Fulop Domokos- poate este mai bine sa se studieze aceasta cerere. 
Domnul consilier Abos Ferencz- de 10 ani au plecat de la Batos, nu s-au uitat ce 

datorii au lasat si acuma cand este nevoie, adeverinta au primit pt APIA. Prostii au 

platit impozit si smecherii au bagat 1000 ha la APIA, si au ramas cu 10 miliarde. 
Domnul primar Dumitru Cotoi- de aceasta nu am pus pe ordinea de zi solicitarea 

dansilor. Eu as propune o intalnire cu cei care sunt solicitanti. 

Domnul consilier Marcus Ioan- sa vina si sa spuna asta, asta ne angajam… 
Domnul consilier Fulop Domokos- asta ar fi corect, sa vina ei la sedinta , sa discutam 

despre aceasta cerere.  
Cererea nr. 2: 
Subsemnatul Csaki Zoltan Attila, reprezentant al firmei II Csaki Zoltan Attila, 

administrator, solicita aprobarea unui drum de acces la pasunea inchiriata de la 
primarie, in locul numit Honder-Belis –Gledinel,  P 689,P 677/1.Monorul nu-l lasa sa 

treaca pe acolo din cauza ca e moale. 
Domnul consilier Gliga Ioan- nu poate sa-ti interzica sa mergi pe un drum de comuna, 

ce, noi interzicem la cineva sa nu mearga pe drum de camp, daca vine de la Monor sau 

Sieu. 
Domnul consilier Abos Ferencz-asa se zice ca acolo este blocat. 
Domnul consilier Gliga Ioan- chiar este drum, nu-i blocat, dar ei cand este noroi fac 

alt drum, de aceasta ii opresc oamenii. 
Domnul consilier Abos Ferencz- i-am explicat ca la APIA se scoate, ei platesc numai 

cultura. 
Domnul primar Dumitru Cotoi- ei au venit cu solicitarea respectiva, domnului Csaki  

i-am mai zis ca nu putem acuma, ca mai vorbim, acuma este zapada, dar cand se ridica 

vremea mergem, si sa  vedem ce acces s-ar putea face sa nu depinda de Monor. Stiu de 
niste discutii ca m-a sunat primarul de Monor, de cei care strica drumul, merg cu nu 

stiu ce masini, cand a fost exploatarea de lemne, atuncea s-a stricat drumul. 
    Domna consilier Banciu Elena- domnule primar, el abuzeaza si ca este disponibila 
pasunea lui Neagos. 

Domnul primar Dumitru Cotoi- vine o cerere mai departe, el are destul , are cat ii 
trebuie. 

Domnul consilier Gliga Ioan- nici nu le putem da la toti pasune langa asfalt. 

Cererea nr. 3 - domnul Oltean Grigore cu domiciliul in Batos, nr. 341 si subsemnatul 
Nitu Ionel Nichifor cu domiciliul tot in Batos la 301, solicita impreuna acordarea unui 

supliment de pasune pentru caprine pe care le avem in propietate dupa cum urmeaza: 
Oltean Grigore – 45 de bucati si doresc sa mai mentionez ca mai achizitionez inca 20 de  
bucati, Nitu Ionel- 38 bucati si doresc sa mai achzitionez inca 50 bucati, mentionam de 

asemenae ca dorim sa pastorim alaturi de animalele noastre si alte animale ale 
crescatorilor din Batos. Avand in vedere cele mentionate mai sus, rog aprobarea unui 
supliment de pasune. 

Domnul consilier Gliga Ioan- eu le-am solicitat si adeverinta de la medic cu animalele,  
din adeverinta  rezulta foarte putine animale fata de ce au scris in cerere. 

Domnul consilier Bita Valeriu-Aurel - ce este trecut in adeverinta este si in registru 
exploatatiei, poate sa zica ce vor. 



Domnul consilier Gliga Ioan- ei au zis ca au intre  50-100 de animale, dar in 
adeverinta de la medic nu au atatea. Mai zic ca  au de la anumite persoane din sat dar 
oamenii aceia au mai luat o data pasune, au fost inscrisi la altcineva cu animalele cand 

s-au impartit pasunile. Acum noi sa ii dam pasune, sa va dau un exemplu,  a adus de 
la Voda Vasile, l-am intrebat si zice ca el este inscris la Georgel cu oile. 
   Domnul consilier Abos Ferencz- trebuie vazut cate bucati au inscrise si cata 

suprafata are Georgel. 
   Domnul consilier Gliga Ioan – are suprafata, dar nu cred ca este posibil sa modificam 

contracte acuma. Contractul este facut pe 7 ani. 
Domnul consilier Abos Ferencz- daca nu mai au animale atunci beneficiaza de 7 ani 

de pasune ? 

Domnul primar Dumitru Cotoi- efectiv Olteanu Grigore si cu Ionel cate animale au ?, 
se incadreaza sa primeasca 10 ha ?, caci mai putin de 10 ha nu s a dat. 

Doamna secretar general- are 12 capete bovine, 39 caprine, 8 suine, deci 50 plus 13 

egal 63 de capete. Atribuirea o faci la momentul pe efectivul care il are. 
Domnul primar Dumitru Cotoi- mai urmeaza cereri, sigur ca Neagos Ioan fie iertat a 

plecat si avea un contract care a fost reziliat asta toamna si am asteptat sa vedem ce 
solicitari sunt, nici nu s-a asteptat bine sa fie ingropat Neagos ca au venit solicitarile 
de  pasune. Eu sunt de accord ca lui nenea Oltean Grigore  i-am alocat terenul de 

sport, avea omul animale si stim ca are, trebuie sa-l sustinem pt ce are, dar conform 
legii trebuie sa faca dovada ca are atatea animale, si conform legii cu ce poate dovedii, 

cu adeverita de la medic. Daca vine si imi spune cineva care nu-i inscris in alte turme, 
ca sa nu afectam alte contracte sunt de acord sa-i dam pasune, sigur nu mai putin de 
10 ha. 

Domnul consiler Abos Ferencz- atunci ar trebui sa cerem de la toti adeverinte. 
Domnul primar Dumitru Cotoi- pot sa va spun ca in general crescatorii de animale 

cresc efectivul de la un an la altul. 

Domnul consilier Abos Ferencz- exact ce va spun, la Uila 10 vaci au 70 ha , altii au 
vaci numai pe hartie. 

Domnul primar Dumitru Cotoi- au ramas vaci care nu au unde pasuna ? 
Domnul consilier Abos Ferencz- este normal ca la 10 vaci sa fie 70 ha?, normal ca 

trebuie sa profite cineva de ea, la munte tot asa. Nu a fost vaca s-au animal de ani de 

zile. 
Domnul primar Dumitru Cotoi- acestea sunt discutiile in fiecare primavara cu vacile. 

Domnul Abos daca este de strigat,  eu strig si mai tare, de ce strigati? unde ne aflam? 
Domnul consilier Abos Ferencz- domnule primar, la munte tot asa, pasunea aia a fost 

primita sa nu mai vorbim  de :  Autodomus, Ciubota Ioan care nu are de 10 ani 

animale la Uila. 
Domnul primar Dumitru Cotoi- dar nici pasune. 
Domnul consilier Abos Ferencz- pasune o cam avut. 

Domnul consilier Gliga Ioan- cel putin de 10 ani nu a avut. 
Domnul consilier Abos Ferencz- dar a cui a fost pasunea aia? 

Domnul primar Dumitru Cotoi- discutam la diverse. 
Domnul consilier Abos Ferencz - primarul nici nu-iI obligat sa participle la sedinta. 
Domnul consilier Abos Ferencz- raspundeti va rog la intrebarea ce v-am pus-o. La 

Uila sunt 10 vaci cu peste 80 ha. 
Domnul primar Dumitru Cotoi- sunt la Uila vaci care nu au pasune ? 
Domnul consilier Abos Ferencz- nu, este foarte bun raspunsul, sa consemnati 

doamna secretara, ca poate sa aiba cineva contract fara sa aiba animale efectiv. 
Domnul consilier Gliga Ioan- dar si consemnati ca cele 80 ha nu sunt decat vre-o 

treizeci si ceva. 
Domnul consilier Abos Ferencz- sa nu mai vorbim de cele 50 ascunse. 



 
Cererea nr. 4 - Menyhart Luminita cu domiciliul in localitatea Batos, nr.44, prin 

prezenta va rog sa mi aprobati pasune din lotul comunal pt. un efectiv de bovine de 49 

capete pe care le detin in exploatatia de la nr. 303. Solicit aceasta deoarece nu detin 
pasune pt aceste animale. In speranta ca voi obtine intelegere din partea 
dumneavoastra, va multumesc anticipat. 

Domnul primar Dumitru Cotoi- va propun pt. cei care solicita, Oltean Grigore, Nitu 
Ionel si Menyhart Luminita sa-i intalnim pt ca nu mai sunt alti solicitanti pt. pasunea 

lui Neagos, sa se intalneasca. 
Doamna consilier Onofrei Daniela- alt fond de pasune nu este, asta a ramas ca asa  
s-a  intamplat. 

Doamna secretar general- oricum va fi hotarare de consiliu. 
Domnul primar Dumitru Cotoi- o sa stabilim o intalnire intre solicitanti si oricum o 

recomandare : pe parcursul timpului va mai veni cate unul pe acasa si isi mai cumpara 

animale, are nevoie de suprafata, si cei care o  primesc sa le fie mentionat acolo ca au 
obligatia da a-i primi si pe cei care isi mai iau animale. 

Domnul consilier Abos Ferencz- pasunea oricum nu-i a oamenilor, doamna doctor 
cere dar ea are 80-100 ha. 

Domnul consilier Gliga Ioan- 28 sau 30 ha. 

Domnul consilier Abos Ferencz- vai de mine… 
Domnul consilier Gliga Ioan- tu sti cata pasune este ? 

Domnul consilier Abos Ferencz- pasunea vacilor a cui este? eu sunt prost sau nu stiu 
ce vorbesc… 

Domnul consilier Gliga Ioan- iti spun eu cata pasune este. 

Domnul consilier Abos Ferencz- sunt 25 de ha in amandoua  locuri, aicea jos la asfalt, 
pasunea vacilor a cui este ? 

Domnul consilier Gliga Ioan- numai pe asta cu asfaltul, pe Gorgan nu avem treaba, 

aceea este cumparata. Pe Gorgan au fost 100 de ha, nu ce au cumparat de la Hartig 
dna doctor si cu Titi Pogacean, au impartit-o in doua , dar aia a fost a lui Hartig. Aceea 

este privata. Nu trebuie sa confundam cu pasunile comunale. 
Domnul consilier Abos Ferencz- dar pasunea care a luat-o de la Jonci surplus, aia 

este tot cumparata? 

Domnul consilier Gliga Ioan- unde? 
Domnul consilier Abos Ferencz - Jonci Iarca, a avut 50 de ha, i-a luat 20 ha, o luat- o 

doctorita, aia este tot cumparata? A fost cu contract la Iarca si Ciubota, i s-a diminuat 
suprafata. 

Domnul consilier Gliga Ioan- i s-a diminuat ? 

Domnul consilier Abos Ferencz- si este la doctorita, si aia este tot privata? 
Domnul consilier Gliga Ioan-  nu, este pasune. 
Domnul consilier Abos Ferencz- deci e si… si , despre asta vorbim, este pasune si este 

propietate. 
Domnul consilier Tamasan Emil- daca imi permiteti, domnule primar, domnule 

viceprimar, primavara este problema asta, este totusi un regulament de acordare a 
suprafetelor de pasune si o legislatie, niciodata nu vom impartii noi in consiliul local 
pasunea, dar daca omul vine cu documente cu nr. de animale, cu adeverinta, pe baza 

aceea ii dam pasune daca este. 
Domnul consilier Bita Valer-Aurel - actele ce se dau  sa nu credeti ca se dau numai 

asa, acelea sunt treburi verificate care pusca. 

Domnul consilier Abos Ferencz- bun, de exemplu pasunea de la Uila este pe asociatie, 
asociatia nu mai exista, dar nici nu a existat. 

Domnul primar Dumitru Cotoi- ultima inchiriere nu mai este pe asociatie. 
Domnul consilier Abos Ferencz- si atunci cum are doamna doctor de exemplu. 



Domnul consilier Bita Valer- Aurel- pai sunt membrii care sunt in asociatie. 
Domnul consilier Abos Ferencz- membrii nu fac nici macar cerere de APIA din pacate. 
Domnul consilier Bita Valer-Aurel - sunt membrii cu animale. 

Domnul consilier Abos Ferencz- sunt trei membrii, restul au pasune separata, trei 
membrii cu cinci vaci. 

Domnul primar Dumitru Cotoi-eu repet, sunt animale din Uila care nu au unde 

pasuna? 
Domnul consilier Abos Ferencz- nu, dar nu-i corect ca cineva sa beneficieze. Cum s-a 

impadurit o suprafata declarata la APIA? 
Domnul primar Dumitru Cotoi- asa am lasat-o prin H.C.L. suprafata, am mers noi la 

munte, la padure si am vazut copacii crescuti cu diametrul de 16, si in discutiile cu cei 

de la fondul foriester s-a spus ca asta intra sub incidenta legilor forestiere-silvice, si 
atunci am venit acasa, am prezentat in consiliu, si pe suprafata respectiva s-a luat 
hotararea de a se lasa sa se impadureasca si s-a schimbat destinatia, deja are 

amenanjament silvic. 
Domnul consilier Abos Ferencz- incendiul nu a fost de pomana. 

Domnul primar Dumitru Cotoi- dar nu a fost la noi incendiul. 
Domnul consilier Abos Ferencz- se poate lua de la APIA, nu-i problema, cererea este la 

APIA…cum s-a putut impadurii? 

Domnul primar Dumitru Cotoi- fiti cuminti ca nu au primit. 
Domnul consilier Gliga Ioan- nu toata suprafata. 

Domnul consilier Abos Ferencz- eu am vazut cu ochii mei pe site-ul APIA. 
    Domnul primar Dumitru Cotoi- dar ce suprafata domnule Abos? 

Domnul consilier Abos Ferencz- nu conteaza pe ce suprafata. 

    Domnul primar Dumitru Cotoi- noi avem inca suprafata de pasune. 
    Domnul consilier Gliga Ioan- mai este pasune la munte. 

Domnul primar Dumitru Cotoi- o parte am lasat-o la impadurit dar mai este. 

Domnul consilier Abos Ferencz- si cine are contract ? 
Domnul consilier Gliga Ioan- a avut contract Pop Dumitru de la Dedrad si Menyhart 

Luminita. 
Doamna consilier Todea Maria- oamenii din comuna au avut. 
Domnul consilier Gliga Ioan- la Autodomus in 2008 i s-a reziliat contractul. 

 
14. Diverse. 

1. Domnul consilier Tamasan Emil- incerc sa fiu scurt, am avut un an 2021 foarte 
diferit, sigur ca activitatea sufera imbunatatiri si este de datoria noastra a primariei, a 
consiliului local, a beneficiarilor servicilor noastre de a pune umarul sa facem lucruri 

cat mai bune. As vrea sa felicit executivul cum au gestionat problemele comunei in 
perioada sarbatorilor de iarna si in special pt. modul cum au reusit sa resolve problema 
caderilor de zapada, respective accesul pe drumurile din interiorul comunei, un pic de 

rautate sa zic asa , fara a fi echipate cu GPS uri, ma scuzati. As vrea sa va pun in 
legatura cu activitatea mea de consilier, o sa I au legatura ori de cate ori este nevoie cu 

executivul primariei, primar, viceprimar, sa I sensibilizez cu problemele si sa cautam 
reciproc sa le rezolvam cat mai repede. Daca toti am proceda in felul acesta, am 
decongestiona tensiunile din sedintele de consiliu si cred ca ar fi totusi o desfasurare a 

activitatii publice la nivelul primariei mai ordonata si mai elaborata. Cred ca sta in 
puterea si in priceperea noastra sa adunam randurile, anul 2022 este un an dificil, stiti 
foarte bine ce crize se preconizeaza, sa nu zicem de cea alimentara, de criza energetic 

care o sa ne dea mult de furca, noua si cetatenilor din comuna noastra.  Eu va indemn 
sa tinem legatura, sa actionam impreuna si  sa realizam cat mai multe din ceea ce ne 

propunem, indiferent din ce partid sau culoare politica presupune ca am avea. 



2. Domnul consilier Urban Walter Michael- in legatura cu drumurile acestea care nu 
sunt asfaltate, daca se fac trotuare si acolo ?este vorba de ulita “Pe sub vii” si “Dupa 
camin”. 

    Domnul primar Dumitru Cotoi- Sub vii cam ce lungime este ? 
    Domnul consilier Urban Walter Michael- cam 200-250 m. 
3. Doamna consilier Onofrei Daniela- in sedinta trecuta asa ca am votat pt terenul 

sintetic 20 de lei ora, in hotararea care era trecuta pe site era 30 de lei. La intrarea in 
farmacie este pusa gresie de interior, chiar nu se poate sa se faca nimica, sa se faca 

lucrarile ca lumea. Nu e normal sa fie gresie de interior acolo. Totusi ar trebui luate 
niste masuri acolo. In interior la grupul sanitar  zidul este pe mijlocul geamului, ati 
vazut? deci cand te duci la baie la dispensar zidul este pe mijlocul geamului, nu ai cum 

sa deschizi geamul. 
       Domnul primar Dumitru Cotoi- asa este si la Uila in camin. 

Doamna consilier Onofrei Daniela- dao in saracie, cine raspunde de lucrarea aceea ? 

Domnul primar Dumitru Cotoi- cine a proiectat-o. 
Doamna consilier Onofrei Daniela- se poate sesiza… 

Domnul primar Dumitru Cotoi- contrazi-i ca nu-i voie. 
Doamna  consilier Onofrei Daniela-  si afara la gresie… 
Domnul primar Dumitru Cotoi- la gresie trebuie sa intrebam. 

Doamna consilier Onofrei Daniela- proiectul unde se gaseste? 
Domnul primar Dumitru Cotoi- si la primarie  si  la constructor.  

     Doamna consilier Onofrei Daniela -strada de la primarie catre terenul de sport , se 
plang oamenii ca au probleme cu tensiunea electrica, nu se poate face o sesizare, poate 
este nevoie de un transformator acolo. 

Domnul primar Dumitru Cotoi raspunde: 
1. domnule Tamasan, multumim pt. aprecieri si as aprecia si eu nu numai din 

partea dumnavoastra, din partea celor care pe parcursul activitatii noastre 

colaboreaza tot timpul, nu trebuie asteptata sedinta de consiliu pt. a fi 
mentionat in procesul verbal cu o problema care s a ivit pe raza comunei. 

Sigur majoritatea faceti lucru acesta si va multumesc tuturor. In ce priveste 
dificultatea prin care trec cetatenii peste aceste crize , sunt sunat si eu mereu 
mai ales de persoanele varsnice, deja este o problema, nu au venit facturile la 

curent, chiar sperie o parte a populatiei si nu stiu cat de mult reusesc sa-si 
pastreze banii sa achite facturi pe 2 luni. Va fi o problema, sa speram ca vom 

putea trece peste aceasta criza mai ales cei defavorizati. 
2. Domnule Urban, in buget ati putut vedea ca sunt bani pt strazile care nu s-au 

asfaltat, sunt prevazute sume pt. pietruire si trotuare. In momentul in care se 

va demara lucrarea de reparatii trotuare ne vom intalni si vom stabili unde 
este necesar. 

3. Doamna Onofrei-problema cu nocturna asa este, 20 de lei. V-a trebui corectat. 

Doamna sercretar general- o sa verific pe site. 
Domnul primar Dumitru Cotoi- in ceea ce priveste gresia de interior, o sa discutam 

cu dirigintele de santier, dar cu grupul sanitar si eu am vazut, mi-a spus si Onuska, 
am luat proiectul si asa este proiectul. Mai mult desi nu este prevazut am cerut sa se 
puna o copertina peste scarile acelea si planul inclinat. 

In ceea ce priveste tensiunea electrica, cred ca in data de 24.01.2022 cand a fost 
frig,s-au oprit pompele la statia de pompare catre Uila si ne-am dus sa cumparam 
conectoare, am crezut ca sunt conectoarele de bai, dar o faza nu era pe partea aceea, 

dar ciudat ca nimeni nu m-a sunat de pe toata strada sa-mi zica ca nu au curent. 
In mod normal in anul 2020 Electrica a obtinut de la noi autorizatia de constructie 

si tot ce era necesar sa se inlocuiasca transformatoare si stalpi de curent.  



V-am spus si ieri si va repet ca sunt oameni care vin la noi sa-si plateasca apa, nu 
am trimis sa se incaseze apa pt. ca am avut doua situatii unde a trebuit sa intervenim, 
sa oprim noi de la camin, s-a rupt capacul, a inghetat, mai asteptam cateva zile sa isi 

mai de a drumul vremea, sa nu mai fie asa de frig, vom merge sa incasam si banii de 
apa.  Va multumesc ! 

Doamna secretar general- o sa va rog sa nu uitati ca este inceput de an si este 

nevoie sa va faceti rapoartele de activitate, totodata in decembrie am creat conturile pe 
platforma pt. depunerea declaratiilor de avere, va rog frumos, ati primit pe e-mailul 

personal un raspuns, un link, un user, o parola pe care le ve-ti folosi la momentul cand 
v-a trebui sa va depuneti declaratiile de avere si interese. Aplicatia recomanda ca in 
momentul in care accesati prima data platform sa va si modificati parola. Va rog frumos 

nu va pierdeti datele acelea pt. ca altfel nu o sa  puteti intra pe aplicatie. Eu nu le am 
personal, le aveti  fiecare.  Nu ignorati sau nu va stergeti e-mailul respectiv. 

Având în vedere faptul că problemele înscrise pe ordinea de zi au fost epuizate, va 

multumesc pentru prezenta si declar închise lucrările şedinţei Consiliului local Batoş. 
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